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Pianist Ramilya Saubanova lives in the US city of Baltimore. Due to the pandemic, the 

young woman cannot yet return to her homeland. The pianist continues her studies at the 

conservatory online. She admits that she was lucky: for the duration of the pandemic, the 

conservatory provided her with a rented grand piano so that she could continue her 

studies. The Conservatory has tried to make the pandemic situation easier for students, 

faculty, and staff. 

 

–The quarantine in Baltimore began in mid–March and is still ongoing. People are 

conscious of what is going on–most of them are following the self–isolation regime. 

Schools have switched to online instruction, many cafes, and restaurants (some of them 

operate takeaways), and large shopping centers are closed, but grocery stores, 

pharmacies, and many hospitals continue to function as usual, Ramilya says. – You can 

go grocery shopping, and walk your dogs–no one stops you, no one fines you. The only 

restriction is that you must wear a mask when shopping. Those who cannot work 

remotely are left without income. However, the Americans received financial 

compensation from the government. 

–Some states gave out free groceries, not mine. Some retail brands, pharmacies, and 

essential goods chains held clearance sales and promotions, and some cellular operators 

offered their customers free communication for two months, Ramilya continues. 

Currently, it is being prepared to partially open public places and restaurants. It is planned 

to end the quarantine in many states by the beginning of June.  

–I don’t go out much, but the weather is wonderful now, it’s hard to resist. I haven’t seen 

any disease–related horrors, such as numerous people being sick or dying, she admits. 

The city is slowly coming back to life, and panic–stricken people are starting to come to 

their senses. In general, all is well. My relatives and acquaintances are healthy, thanks to 

God. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Самоизоляция с Роялем 

Ваша Газета, 20 мая 2020 

Алсу Шарифуллина 

 

 

Пианистка Рамиля Саубанова живёт в США, городе Балтиморе. Из–за пандемии 

девушка пока не может вернуться на родину. Учёбу в консерватории пианистка 

продолжает в онлайн–режиме. Девушка признаётся, что ей повезло: на время 

пандемии консерватория предоставила Рамиле рояль в аренду, чтобы она могла 

продолжать занятия. Консерватория постаралась облегчить ситуацию с пандемией 

для студентов, профессорского состава и работников. 

 

–Карантин в Балтиморе начался в середине марта и продолжается до сих пор. Люди 

сознательно относятся к происходящему–большинство соблюдает режим 

самоизоляции. Учебные учреждения перешли на онлайн–обучение, закрыты 

многие кафе и рестораны (некоторые работают на вынос) и большие торговые 

центры, но в обычном режиме продолжают работать продуктовые магазины, аптеки 

и многие больницы, – рассказывает Рамиля. – Можно ходить за продуктами, 

выгуливать собак– никто не останавливает, не штрафует. Единственное 

ограничение–в магазинах нужно обязательно быть в маске. Те, кто не может 

работать дистанционно, остались без заработка. Но американцы получили от 

государства денежную компенсацию. 

 

– В каких–то штатах выдавали бесплатные продукты, не в моём. Некоторые 

торговые бренды, сеть аптек и необходимых товаров устраивали распродажи и 

акции, а некоторые сотовые операторы на два месяца предложили своим клиентам 

бесплатную связь, – продолжает Рамиля. 

Сейчас готовятся частично открыть общественные места, рестораны. К началу 

июня планируется завершить карантин во многих штатах.  

–Я не часто выхожу на улицу, но сейчас погода чудесная, трудно удержаться. 

Ужасов, связанных с болезнью–многочисленных больных или умирающих–я не 

видела, –признаётся девушка. –Город потихоньку оживает, люди, охваченные 

страхом и паникой, начинают приходить в себя. В целом всё хорошо. Мои близкие 

и знакомые, слава Богу, здоровы. 


